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Landbrugs- og fiskeriministeren (Henrik Dam 
Kristensen) har meddelt mig, at han ønsker i 
henhold til forretningsordenens § 19, stk. 4, at 
give Folketinget en skriftlig: 

Redegørelse om produktions- og promille- 
afgiftsfondssystemet med henblik på vurdering 
af behovet for og hensigtsmæssigheden af at 
videreføre adgangen til at opkræve produk- 
tionsafgifter. 
(Redegørelse nr. R 3). 

Eksemplarer vil blive omdelt, og redegørelsen 
vil blive optaget i Folketingstidende. 

Medlemmer af Folketinget Anders Fogh Ras- 
mussen (V), Anne Birgitte Lundholt (KF) og Kir- 
sten Jacobsen (FP) har meddelt mig, at de ønsker 
at stille følgende forespørgsel til statsministeren, 
skatteministeren, boligministeren og socialmlni- 
steren: 

»Hvilke garantier kan regeringen give nuvæ- 
rende og fremtidige pensionister for, at deres 
private pensionsopsparinger ikke fortsat udhu- 
les på grund af samspilseffekten mellem skatte-, 
social- og boliglovgivning?« 
(Forespørgsel nr. F 18). 

Medlemmer af Folketinget Peter Duetoft (CD), 
Tove Lindbo Larsen (S), Tove Fergo (V), Pia 
Christmas-Møller (KF), Steen Gade (SF), Bjørn 
Elmquist (RV), Kirsten Jacobsen (FP), Bruno 
Jerup (EL) og Pia Kjærsgaard (DF) har meddelt 
mig, at de ønsker at stille følgende forespørgsel 
til sundhedsministeren, socialministeren og 
justitsministeren: 

»Hvordan vil regeringen følge op på den netop 
offentliggjorte statusrapport om tilbudene til 
sindslidende og oplysningerne om behandlings- 
tilbud til sindslidendes børn, og hvad er rege- 
ringens vurdering af behandlingen af personer, 
som er underkastet frihedsberøvelse, jf. grund- 
lovens § 71, stk. 6?« 
(Forespørgsel nr. F 19). 

Skriftlig fremsættelse af forslag 

Aage Brusgaard (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om valg til 
Folketinget. (Valgret til ugifte samboende under 
midlertidigt ophold i udlandet). 
(Lovforslag nr. L 73). 

Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 
ledsager lovforslaget, og anbefaler det til Tin- 
gets velvillige behandling. 

Ministeren for udviklingsbistand (Poul Niel- 
son): 
Herved tillader jeg mig for det høje Ting at 
fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om Danmarks 
ratifikation af De Forenede Nationers konven- 
tion om bekæmpelse af ørkendannelse i de lan- 
de, der er ramt af alvorlig tørke og/eller ørken- 
dannelse, særlig i Afrika (FN's ørkenkonven- 
tion). 
(Beslutningsforslag nr. B 47). 

FN's konference for Miljø og Udvikling i 1992 
(Riokonferencen) vedtog beslutning om udar- 
bejdelse af en konvention om bekæmpelse af 
ørkenspredning. Ørkenkonventionen blev her- 
efter færdigforhandlet i juni 1994 sammen med 
fire regionale annekser vedrørende gennemfø- 
relsen i Afrika, Asien, Latinamerika og Caribien 
samt i det nordlige Middelhavsområde. Kon- 
ventionen kan ses som en parallel til de to andre 
globale miljøkonventioner om henholdsvis kli- 
maændringer og biologisk mangfoldighed, der 
blev undertegnet under Riokonferencen, og som 
Danmark ratificerede i 1993. 

Ørkenkonventionen undertegnedes af 85 lan- 
de, heriblandt Danmark, samt af EU ved en sær- 
lig undertegnelsesceremoni i oktober 1994 i 
Paris. Indtil nu har godt 100 lande undertegnet 
og heraf har otte lande ratificeret eller på anden 
vis tiltrådt konventionen. 

Konventionen træder i kraft 90 dage efter 
deponering af det 50. ratifikationsinstrument 
eller lignende instrument. 

Baggrunden for konventionen er de reduktio- 
ner eller tab af tørre landområders biologiske og 
økonomiske produktivitet, som følger af klima- 
ændringer og menneskelige aktiviteter. Dette er 
et alvorligt miljø- og udviklingsproblem, som 
berører en fjerdedel af Jordens landområder. 
Der er allerede i mange år ydet omfattende 
international bistand på området, men med 
begrænsede resultater. 
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Konventionen sigter navnlig mod at styrke de 
berørte, især afrikanske, landes tilrettelæggelse 
af ørkenbekæmpelsesarbejdet. Der lægges 
blandt andet vægt på større inddragelse af 
lokalbefolkningen, udarbejdelse af nationale 
handlingsplaner og disses integrering i politik- 
ker for bæredygtig udvikling samt en forbedret 
koordination af bistanden udefra. 

Der skabes ikke ved konventionen nye insti- 
tutioner på internationalt, regionalt og subre- 
gionalt niveau ud over det, der følger med selve 
konventionskonstruktionen. Det væsentligste 
politiske organ på globalt niveau bliver således 
partskonferencen, som skal overvåge konven- 
tionens gennemførelse. Til at betjene partskon- 
ferencen etableres et permanent, uafhængigt 
sekretariat, som ifølge konventionsteksten 
begrænses til administrative funktioner. 

Konventionen retter sig altovervejende mod 
problemer i udviklingslande, og dens betydning 
for Danmark vil hovedsagelig ligge i et styrket 
grundlag for udviklings- og miljøsamarbejdet 
med de berørte lande. Eksempelvis er omkring 
halvdelen af Danidas programsamarbejdslande 
udsat for alvorlig ørkenspredning. Hertil kom- 
mer et øget internationalt samarbejde på ørken- 
bekæmpelsesområdet generelt. 

Der er ikke i forbindelse med konventionsfor- 
handlingerne taget stilling til det nøjagtige 
omfang af finansielle ressourcer til konventio- 
nens gennemførelse. Fra dansk side vil bidrag 
hertil imidlertid kunne opfyldes inden for ram- 
merne af de årlige bevillinger til internationalt 
udviklings- og miljøsamarbejde. 

Idet jeg i øvrigt henviser til forslaget til folke- 
tingsbeslutning og til de ledsagende bemærk- 
ninger, skal jeg anbefale forslaget til det høje 
Tings velvillige behandling. 

Jes Lunde (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om grøn 
beskæftigelse. 
(Beslutningsforslag nr. B 43). 

Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsager 
forslaget, og anbefaler det til Tingets velvillige 
behandling. 

Peter Hansen-Nord (V): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om reduktion af 
afgiftsniveauet for brændstoffer baseret på bio- 
masse. 
(Beslutningsforslag nr. B 45). 

Idet jeg henviser til de bemærkninger, der led- 
sager forslaget, anbefaler jeg det til Tingets vel- 
villige behandling. 

Ole Donner (DF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om helårsbebo- 
else i sommerhuse. 
(Beslutningsforslag nr. B 44). 

Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 
ledsager beslutningsforslaget, og anbefaler det 
til Tingets velvillige behandling. 

Kirsten Jacobsen (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig hermed at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om neutralise- 
ring af den 20. almindelige vurdering. 
(Beslutningsforslag nr. B 46). 

Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 
ledsager beslutningsforslaget, og anbefaler det 
til Tingets velvillige behandling. 

Kim Behnke (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om afskaffelse af 
realrenteafgiften. 
(Beslutningsforslag nr. B 48). 

Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsforslagets 
tekst og de bemærkninger, der ledsager det. 

Skriftlig redegørelse 

Redegørelse af 15/11 95 om produktions- og 
promilleafgiftsfondssystemet med henblik på 
vurdering af behovet for og hensigtsmæssighe- 
den af at videreføre adgangen til at opkræve 
produktionsafgifter. 


